

# ស្តង់ដារក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមិនរកប្រាក់ចំណេញរបស់សហព័ន្ធ

## សេចក្តីផ្តើម

ឯកសារនេះផ្តល់នូវទិដ្ឋភាពទូទៅនៃស្តង់ដារសំខាន់ៗសម្រាប់ក្រុមប្រឹក្សាស្ថាប័នមិនស្វែងរកប្រាក់ចំណេញ 501(c)(3) ដែលទទួលស្គាល់ដោយសហព័ន្ធ។

ឯកសារនេះមានគោលបំណងផ្តល់ការណែនាំទូទៅអំពីលក្ខខណ្ឌតម្រូវនៃច្បាប់សហព័ន្ធ។

ឯកសារនេះបំពេញបន្ថែមការបោះពុម្ពផ្សាយ NAWA របស់ [ស្តង់ដារក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរដ្ឋ Washington](#)។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមិនស្វែងរកប្រាក់ចំណេញនៅ Washington គួរតែពិនិត្យមើលឯកសារទាំងពីរនេះ

ដើម្បីយល់កាន់តែច្បាស់អំពីតម្រូវការអប្បបរមាសម្រាប់ពួកគេដើម្បីធ្វើប្រតិបត្តិការស្របច្បាប់

និងកាត់បន្ថយការទទួលខុសត្រូវរបស់សមាជិកក្រុមប្រឹក្សា។

លក្ខខណ្ឌតម្រូវសំខាន់ៗខាងក្រោមរួមមានវិធានដែលប្រសិនបើមានការបំពានអាចបណ្តាលឱ្យមានការទទួលខុសត្រូវផ្ទាល់ខ្លួនសម្រាប់សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនីមួយៗ ព្រមទាំងហានិភ័យចំពោះស្ថាប័នផងដែរ។

## សេចក្តីប្រកាសមិនទទួលខុសត្រូវ

ឯកសារនេះគឺសម្រាប់គោលបំណងអប់រំតែប៉ុណ្ណោះ។ ឯកសារនេះមិនមានន័យទូលំទូលាយទេ ហើយខ្លឹមសារក្នុងឯកសារនេះនឹងមិនត្រូវបានចាត់ទុកថាមានលក្ខណៈស្របច្បាប់ អាជីវកម្ម ឬដំបូន្មាន ឬយោបល់ប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈនោះទេ។ វាក៏មិនបង្កើតទំនាក់ទំនងរវាងមេធាវី និងអតិថិជនផងដែរ។ សម្រាប់ដំបូន្មានផ្នែកច្បាប់ សូមទាក់ទងមេធាវីដែលមានអាជ្ញាបណ្ណ។

ឯកសារនេះត្រូវបានរៀបចំឡើងក្នុងភាពជាដៃគូជាមួយ Apex Law Group ហើយអាចបង្កើតឡើងដោយការគាំទ្រពីការិយាល័យរដ្ឋលេខាធិការរដ្ឋ Washington ។



Nonprofit Association of Washington



WASHINGTON Secretary of State Corporations & Charities Division



បានធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពថ្ងៃទី 10 ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ 2023

## ត្រូវប្រាកដថាបេសកកម្មសំខាន់ជាងគេបំផុត

- **ជៀសវាងអត្ថប្រយោជន៍ឯកជន។** A 501(c)(3) ស្ថាប័នត្រូវតែបម្រើផលប្រយោជន៍សាធារណៈ។ គោលការណ៍អត្ថប្រយោជន៍ឯកជនហាមឃាត់សកម្មភាពនានាដែលផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ជាច្រើនដល់បុគ្គលជាក់លាក់ជាជាងដល់ស្ថាប័នខ្លួនឯង ឬគោលបំណងសប្បុរសធម៌របស់ស្ថាប័ន។ កុំបង់ថ្លៃដល់បុគ្គល ឬអាជីវកម្មរកប្រាក់ចំណេញច្រើនពេកសម្រាប់ទំនិញ ឬសេវាកម្ម។ ត្រូវប្រាកដថាកម្មវិធីរបស់ស្ថាប័នផ្តល់អត្ថប្រយោជន៍ដល់ក្រុមមនុស្សយ៉ាងទូលំទូលាយ ដូចជាកម្មវិធីដែលផ្តល់អាហារូបករណ៍ដល់ប្រជាជនដែលមានដើមកំណើតម៉ិកស៊ិក ជាជាងផ្តល់អាហារូបករណ៍ដល់សមាជិកនៃគ្រួសារជាក់លាក់មួយ។
- **ការពារការធានារ៉ាប់រងឯកជន។** សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលត្រូវតែធានាថាមិនមាន "ការធានារ៉ាប់រងឯកជន" នៃទ្រព្យសកម្មរបស់ស្ថាប័នដែលហូរចូលទៅអ្នកខាងក្នុងនោះទេ។ អ្នកខាងក្នុង ដែលជួនកាលគេហៅថា បុគ្គលដែលមិនមានសិទ្ធិ គឺជាអ្នកនៅក្នុងមុខតំណែងដែលមានឥទ្ធិពលលើស្ថាប័ន រួមទាំងសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលទាំងអស់ មន្ត្រី ម្ចាស់ជំនួយជាច្រើន ស្ថាប័នរបស់ស្ថាប័ន និងនរណាម្នាក់ដែលទាក់ទងនឹងកិច្ចការខាងលើដោយជាប់សាច់ឈាម ឬអាជីវកម្ម។

## ស្នងដារក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមិនរកប្រាក់ចំណេញរបស់សហព័ន្ធ

ប្រតិបត្តិការហិរញ្ញវត្ថុណាមួយរវាងស្ថាប័ន និងអ្នកខាងក្នុងគួរត្រូវបានពិនិត្យយ៉ាងប្រុងប្រយ័ត្ន ដើម្បីប្រាកដថាវាមានតម្លៃស្មើ ឬទាបជាងតម្លៃទីផ្សារសមរម្យ និងយុត្តិធម៌ទាំងស្រុងចំពោះស្ថាប័នមិនស្វែងរកប្រាក់ចំណេញ។ មធ្យោបាយដ៏ល្អបំផុតក្នុងការទប់ស្កាត់ការធានារ៉ាប់រងឯកជនគឺត្រូវទទួលយក និងអនុវត្តតាមគោលការណ៍ស្តីពីទំនាស់ផលប្រយោជន៍។

### ច្បាប់សំខាន់ៗដែលស្ថាប័នមិនរកប្រាក់ចំណេញត្រូវតែអនុវត្តតាម

- **ដាក់លិខិតប្រកាសពន្ធ IRS 990។** ស្ថាប័នមិនរកប្រាក់ចំណេញភាគច្រើនត្រូវបានតម្រូវឱ្យដាក់លិខិតប្រកាសពន្ធសហព័ន្ធប្រចាំឆ្នាំ ហើយស្ថាប័នតូចៗអាចជំនួសដោយការជូនដំណឹងប្រចាំឆ្នាំក្នុងទម្រង់បែបបទប្រកាសពន្ធ 990N។ ជាផ្នែកនៃលិខិតប្រកាសពន្ធនេះ ស្ថាប័នត្រូវតែរាយការណ៍ និងបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលអាជីវកម្មដែលមិនពាក់ព័ន្ធ។
- **អនុវត្តតាមច្បាប់ការងារ។** សាធារណៈកម្មទាំងអស់ដែលមានបុគ្គលិកត្រូវតែអនុវត្តតាមច្បាប់ការងារ។ លក្ខខណ្ឌតម្រូវសំខាន់ៗរបស់សហព័ន្ធរួមមានការចាត់ថ្នាក់បុគ្គលិករបស់អ្នកឱ្យបានត្រឹមត្រូវ និងការកាត់ទុក និងការបង់ពន្ធការងារ។
- **អនុវត្តតាមបទប្បញ្ញត្តិស្តីពីការបញ្ចុះបញ្ចូលរបស់សហព័ន្ធ។** 501(c)(3) ស្ថាប័នមិនរកប្រាក់ចំណេញត្រូវតែមិនប្រកាន់បក្សពួក។ នៅពេលអ្នកដើរតួជាអ្នកតំណាងស្ថាប័នរបស់អ្នក អ្នកមិនគួរគាំទ្រ ឬប្រឆាំងបេក្ខជនណាម្នាក់សម្រាប់ការិយាល័យសាធារណៈឡើយ។ ការធ្វើបែបនេះមិនរារាំងអ្នកពីការយល់ព្រម ឬគាំទ្របេក្ខជនក្នុងជីវិតផ្ទាល់ខ្លួនរបស់អ្នកទេ។ ការបញ្ចុះបញ្ចូលលើបញ្ហា រួមទាំងច្បាប់ជាក់លាក់ត្រូវបានអនុញ្ញាត ដរាបណាស្ថាប័នស្ថិតនៅក្នុងដែនកំណត់ដែលបានកំណត់ ហើយរាយការណ៍ពីសកម្មភាពរបស់ខ្លួន។
- **ប្រសិនបើអ្នកធ្វើប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ សូមអនុវត្តតាមវិធានហិរញ្ញវត្ថុបន្ថែម។** ស្ថាប័នអាមេរិកដែលធ្វើសកម្មភាពជាអន្តរជាតិត្រូវតែគោរពតាមលក្ខខណ្ឌតម្រូវរបស់ច្បាប់ស្តីពីការប្រព្រឹត្តអំពើពុករលួយរបស់បរទេស (Foreign Corrupt Practices Act (“FCPA”)) និងការិយាល័យត្រួតពិនិត្យទ្រព្យសកម្មបរទេស (Office of Foreign Assets Control (“OFAC”))។ វិធានទាំងនេះហាមប្រាមការស៊ីសំណួក និងអំពើពុករលួយ ហើយតម្រូវឱ្យអ្នកចាត់វិធានការដើម្បីជៀសវាងការផ្តល់មូលនិធិដល់ភេរវករ។

### ស្វែងយល់បន្ថែម៖

#### សៀវភៅណែនាំស្តីពីស្ថាប័នមិនរកប្រាក់ចំណេញនៅ Washington

- [សៀវភៅណែនាំផ្តល់នូវការពន្យល់លម្អិតបន្ថែមទៀតអំពីលក្ខខណ្ឌតម្រូវផ្លូវច្បាប់](#)

#### សមាគមមិនរកប្រាក់ចំណេញ Washington

- [មូលដ្ឋានគ្រឹះស្ថាប័នមិនរកប្រាក់ចំណេញ](#)

#### ការតស៊ូមតិដ៏ច្បាស់លាស់

- [ព័ត៌មានអំពីវិធានស្តីពីការបញ្ចុះបញ្ចូលរបស់សហព័ន្ធ](#)

#### ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៃស្ថាប័នមិនរកប្រាក់ចំណេញ

- [ធនធានអំពីទំនាស់ផលប្រយោជន៍](#)



**Nonprofit Association  
of Washington**

Learn. Advocate. Collaborate.